
1/5

Mathieu Pollet January 17, 2024

Farmy přicházejí o peníze z telekomunikačních stožárů –
POLITICO

politico.eu/article/telecom-masts-eu-agriculture-farmers-cows-vs-bots-farms

V zákulisí je největší bitva mezi pozemkovými agregátory a věžovými
společnostmi | Michael Heiman/Getty Images
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Chcete-li si tento článek poslechnout, stiskněte tlačítko Přehrát

Vyjádřeno umělou inteligencí.

BRUSEL – Ve snaze urychlit 5G evropští farmáři mohou přijít o dojnou
krávu.

Očekává se, že reforma pravidel pro zavedení digitální infrastruktury
sníží příjmy evropských zemědělců a zejména vlastníků zemědělských
pozemků, kteří na svých polích hostí stožáry výměnou za poplatky.

Bruselští zákonodárci dokončují zákon Evropské unie o gigabitové
infrastruktuře , který byl navržen loni v únoru a měl urychlit zavádění
vysokorychlostních sítí v Evropě, přičemž dohoda se očekává
začátkem příštího měsíce.

V rámci návrhu zákona chtějí zákonodárci Evropské unie, aby majitelé
pozemků jednali o obnovení nájmů mobilních věží s provozovateli
stožárů za „spravedlivých a rozumných podmínek“ a zavedli možnost
obrátit se na tyto obchody u soudu, pokud nebudou dosaženy do
jednoho měsíce. .
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Může se vám líbit

Boris Johnson: Trumpův návrat by mohl být „velkou výhrou pro
svět“

Autor: Claudia Chiappa

Španělský krajně pravicový vůdce Vox vyšetřoval „věšení“ Pedra
Sáncheze

Autor Sergey Goryashko

Ruské bomby nedokázaly zničit ukrajinskou energetickou síť.
Korupce by se mohla zlomit sama

By Eva Hartog
EU tvrdě pracuje na tom, aby zajistila, že rychlé sítě budou všude v
bloku, a aby dosáhla svého cíle mít 5G v každé obydlené oblasti do
roku 2030. Nedávná zpráva ukazuje, že to bude vyžadovat další
politické úsilí a dodatečné investice.

Pozměňovací návrh k návrhu Komise by fungoval jako „ochrana proti
spekulativnímu chování“ v tom, jak vlastníci pozemků účtují
provozovatelům poplatky za umístění stožárů na jejich polích, uvedl v
prohlášení Alin Mituța, rumunský liberální člen Evropského parlamentu,
který vede jednání.

Konkrétně chtějí zákonodárci omezit praxi, kdy vlastníci pozemků
převádějí vyjednávací práva na makléře, kteří jejich jménem
vyjednávají s provozovateli stožárů, což vedlo k nižším příjmům pro
vlastníky pozemků a vyšším cenám pro provozovatele, dodal.

V zákulisí se největší bitva odehrává mezi pozemkovými agregátory a
věžovými společnostmi (towercos), rostoucím odvětvím firem, které
budují a udržují telekomunikační infrastrukturu pro mobilní operátory.

Britský varovný příběh
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Plány EU vycházejí z příručky testované v minulých letech ve
Spojeném království.

Britský zákon o digitální ekonomice z roku 2017 zavedl regulované
nájemné za telekomunikační infrastrukturu na pronajatých pozemcích
ve snaze snížit náklady operátorů, aby mohli tyto peníze nalít zpět do
rozvoje dalších stránek a urychlit zavádění.

Britský národní svaz farmářů (NFU) odhaduje, že nájemné nabízené
britským farmářům podle nového zákona prudce kleslo.

"Přešlo to od toho, co bylo vyjednáno mezi telekomunikační
společností, k zákonnému ocenění, což byla hodnota toho malého
kousku země, jen malého čtverečku v rohu pole," řekla Eleanor Griggs,
poradkyně pro správu půdy. na farmářském svazu. "Viděli jsme
operátory přicházet" po přijetí zákona a "to, co nabízeli, [bylo] výrazně
omezeno."

Návrh ustanovení by mohl odradit zemědělce, aby otevřeli své
pozemky mobilním věžím | Ben Stansall/AFP přes Getty Images
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Někteří zemědělci ve Spojeném království také zjistili, že nová pravidla
přinášejí méně než větší jistotu ohledně těchto příjmů, a vyvolala
spravedlivý podíl soudních sporů u soudu. "Jedním z problémů
vlastníků pozemků, jako je ten náš, je, že požadují pouze 5 000 liber
ročně na nájemném. Náklady na soudní řízení jsou nepřiměřené: I
kdyby vyhráli, stále by jim zůstala nula jako zůstatek," uvedl. “ řekl
Griggs.

Návrh EU je "méně všudypřítomný" než britský návrh zákona, řekla
Ana Rocha, ředitelka politik souvisejících se zemědělstvím a lesnictvím
v Evropské organizaci vlastníků půdy (ELO). Ale "stále to může mít
podobné negativní důsledky", včetně dokonce zpomalení zavádění sítí,
řekla.

Věže vs. zemědělská půda

Návrh ustanovení by mohl odradit zemědělce od toho, aby otevřeli své
pozemky mobilním věžím – což v procesu poškozuje venkovské
širokopásmové připojení – a dát navrch „nadnárodní multimiliardové
věžové společnosti nebo operátorům mobilních sítí,“ řekl Scott E.
Langeland, spoluvýkonný ředitel. pozemkového agregátoru
APWireless. "Neexistuje žádný důkaz, že by někdy byl problém s
přístupem na půdu," dodal.

TowerCos podpořily tlak EU proti tomu, čemu říkají „výkupné“.

„Existuje logika mít záruky proti nadměrnému zdražování,“ řekl Ralf
Capito, ředitel pro vnější vztahy ve Vantage Towers, jedné z těchto
společností, a varoval před „narůstajícím problémem s agregátory
pozemků a pronájmů v Evropě, kteří se snaží zisk prostřednictvím
zprostředkovatelské finanční služby bez přidané hodnoty k nasazení
sítě.“

Vyjednavači o telekomunikačním zákonu EU se mají sejít 25. ledna a 5.
února.
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Členské země se zdráhají dotknout se práv na soukromé vlastnictví a
mohou se pokusit zmírnit návrh Parlamentu podle dokumentu
sdíleného mezi vládami EU na začátku tohoto měsíce, který viděla
společnost POLITICO.

Belgické předsednictví Rady, které zasedáním členských zemí
předsedá, v něm uvedlo, že „pochybuje, zda je tento dodatek v textu
podepřen dostatečnými empirickými údaji a zda by byl oprávněný a
přiměřený,“ stojí v dokumentu.

Podle hlavního vyjednavače Mituța bude parlamentní řešení „chránit a
chránit jak operátory, tak čestné vlastníky půdy... a bude pracovat na
veřejném zájmu rychlého nasazení gigabitových sítí“.

 
 


